

## Referat

### Menighedsrådsmøde 6/2025 - d. 25. juni 2024

#### Der er spising kl. 18 og 18.45 menighedsrådsmøde i Sognegården

**Indkaldte:** Anne Munk Larsen (AML), Detlef von Holst (DvH), Hans Thor Olsen (HTO), Bent Sass (BS), Inga Andersen (IA), Jon Skjold Henriksen (JSH), Cecilie Ahlmann Raaberg (CAR), Bodil Kirk Sørensen (BKS), Bente Appel Esbensen (BAE), Wini Maj Bjørneboe Olesen (WMO) Jimmy Emil Pedersen (JEP), Sabine Mansdøttir (SM), Inge Kobberø (IK)

**Afbud:** Jon Skjold Henriksen (JSH), Wini Maj Bjørneboe Olesen (WMO), Bodil Kirk Sørensen (BKS), Jimmy Emil Pedersen (JEP)

**Referent:** Inge Kobberø

**Sang:** Nu lyser løv i Iunde

Spising: Susanne

Praktisk forberedelse: Susanne

Punkt	Ansvarlig	Bilag	Kommentar til dagsordenspunktet	Referat
1. Godkendelse af dagsorden	MHR		Godkendelse af dagsorden jf. Vipperød sogn menighedsråds forretningsorden, af 21/3 2023, §3	Godkendt
2. Kommentar til referat af møde den 29. maj 2024	MHR		Der er valg til menighedsrådet den 17. september, ikke den 14.!	Godkendt.
3. Planlægning af dagens møde	BAE			
<i>Punkter til behandling</i>				
4. Aftale om årlig tømning af tagrender og kontrol af afløb	IK	Bilag 1A og 1B	2 tilbud modtaget. MR bedes tage stilling til hvilket tilbud man ønsker	MHR godkender tilbud fra Tagrendetrolden.
5. Brandsystem i kirkerne	IK	Bilag 2A og 2B	2 tilbud modtaget. MR bedes tage stilling til hvilket tilbud man ønsker.	Detlef oplyser, at provstiet arbejder med at hente tilbud på lovpligtigt brandeftersyn for hele provstiet. MHR afventer dette. Der laves desuden brandeftersyn af Lotek nu.
6. Budgetbidrag 2025		Bilag 3A, 3B og 3C	Foreløbig budget for 2025, er uploadet på Økonomiportalen fredag den 14. juni. Så det foreløbige budget er til orientering, og efter sommerferien kigger vi på budgettet sammen. MR bedes tage til efterretning. Se endvidere oplæg fra kasserer.	MHR godkender budgetbidrag, Vipperød Sogns Menighedsråd, CVR-nr. 32960073, Budget 2025 Bidrag budget afleveret d. 13-06-2024 10:18

<b>7. Regnskabsinstruks</b>	IK	Bilag 4	MHR tog første del af instruksen til efterretning. Anden del af instruksen, som omhandler den interne regnskabsbehandling mm. skal behandles ved MHR-møde i august.
<b>8. Naboorientering om opsætning af antennemast i Agerup</b>	BAE	Bilag 5	Vi har modtaget brev vedrørende nabohøring i forbindelse med mæster til mobil-dækning. Svarfrist den 26. juni. MR bedes tage stilling til oplægget
<b>9. Frivillig politik</b>	IA/SM	Bilag 6	MR bedes drøfte revideret Frivillig Politik med henblik på godkendelse
<b>10. Foredrag ved sociolog</b>	SM		Koordinator- og tovholderrollen blev drøftet herunder at udpege en tovholder for hver af de nævnte aktiviteter og en frivilligkoordinator i MHR. Hverving, fastholdelse af frivillige samt videregivelse af information er vigtigt. Evt. skal politikken suppleres med en velkomstflyer. Bente arbejder videre med dokumentet, som sættes på dagsordenen i august.
<b>11. Udflugt for frivillige</b>	BKS		Forslag om at lokal sociolog Sine Marslew holder foredrag her om styrkelse af børns selvverd, pris kr. 10.000. Det blev vedtaget at Sabine og Cecilie arbejder videre med forslaget, herunder at kontakte andre sogne og mulighed for at søge provstiets udviklingspulje. Dette sættes på dagsordenen i august. Bente taler med Bodil om det.
<i>Punkter til orientering</i>			
<b>12. Nyt fra formanden</b>	BAE		Henvendelse fra Holbæk Kommune om renovering af fortovsbelægning i Agerup by: Der skal ikke i og omkring kirken gøres noget særligt i den anledning.

<b>13. Nyt fra præsterne</b>	JSH, CAR		Orientering	Skulp-festival med gode arrangementer og flot besøg. Særlige gudstjenester for fulde huse i Sdr Asmindrup. Små konfirmandhold i år.
<b>14. Nyt fra kontaktperson</b>	IA		Orientering	Tidsregistrering fra 1. juli, med kvartalsvis aflevering og opbevaring. DSL sætter det på dagsordenen og orienterer medarbejdere. Personalepolitik på MHR-møde i august,
<b>15. Nyt fra DSL</b>	JSH		Orientering	
<b>16. Nyt fra kasserer</b>	WMO		Første udkast til budget 2025. Se punkt 6 (bilag 3a, 3b, 3c)	
<b>17. Nyt fra KKP</b>	KKP			
<b>18. Nyt fra Medieudvalg</b>	JSH			
<b>19. Nyt fra Grøn Kirkeudvalg</b>	JSH			
<b>20. MR-valgudvalg</b>	BS, WMO			Næste deadline er 20. august, hvor det skal være annonceret, hvornår valget finder sted.
<b>21. MR – ferieplan</b>	BAE		MR bedes udarbejde ferieplan af hensyn til administrationen	MR-medlemmer sender til Inge.
<i>Punkter til drøftelse</i>				
<b>22. Logos/fotos/ikoner</b>	IK	Bilag 7		Medieudvalget arbejder videre med dette.
<b>23. Stole i Sognegården</b>	BAE		Drøftelse om stole i Sognegården. Hvem er tovholder?	Tovholderne er Hans Thor og Jon, som arbejder videre med det og konsulterer Susanne. Detlef gør opmærksom på, at stole ikke kan være et anlægsønske.
<b>24. Evt.</b>				Forslag om at få lavet flere t-shirts fra Kirkerne i Vipperød – uden titel mm. på. Sættes på dagsordenen med pris på til august.

#### Kommende møder

Onsdag den 21. august

Onsdag den 11. september

Tirsdag den 22. oktober

Menighedsrådsmøde 25. juni 2024

Torsdag 21. november  
Julefrokost fredag den 6. december

Mødet således tiltrådt den 25. juni 2024

  
Anne Munk Larsen

  
Hans Thor Olsen

Bodil Kirk Sørensen

Jon Skjold Henriksen

  
Bent Sass

Jimmy Emil Pedersen

Wini Maj Bjørneboe Olesen

  
Cecilie Ahlmann Raaberg

  
Bente Appel Esbensen

  
Inga Andersen

Menighedsrådsmøde 25. juni 2024